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Medborgarförslag, anlägga mindre isbana i 
Luma-området i Hammarby Sjöstad 
 

Svar på medborgarförslag  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en mindre konstfrusen isbana anläggs i Hammarby 
Sjöstad, förslagsvis i Lumaområdet. Förslagsställaren menar att en 
isbana i området kan uppmuntra till andra vinteraktiviteter än 
pulkaåkning vilket kan leda till att området blir ännu livfullare och 
trevligare än idag. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla möjligheterna till vinteraktiviteter i Hammarby Sjöstad. 
Förvaltningen anser att det är motiverat att få till en isbana i 
Hammarby Sjöstad eftersom det saknas en sådan i stadsdelen. 
Förvaltningen bedömer inte att det är aktuellt att anlägga en 
konstfrusen isbana mot bakgrund av att en sådan anläggning är 
mycket kostsam att anlägga och att underhålla.  
 
Förvaltningen har identifierat en möjlig plats för en isbana i 
närheten av Lumaområdet. Den finns i Bröderna Hedlunds Park, 
mellan Heliosgången och Förskeppsgatan. I parken finns en grusyta 
som enligt förvaltningen har goda förutsättningar för att kunna 
spolas till isbana vintertid. 
 
Förvaltningen har för avsikt att på prov spola ovannämnda yta till 
isbana under vintersäsongen 2025/2026 om de rätta 
temperaturförutsättningarna finns. Om det visar sig att spolingen av 
ytan ger ett gott resultat och att isbanan tas emot positivt av 
användare och invånare i övrigt, kan en isbana anläggas vid platsen 
nästföljande år. 

Handläggare
Mats Christensson
Telefon: 08-50812201

Till
Södermalms stadsdelsnämnd
22 maj 2025

Södermalms stadsdelsförvaltning
Stadsmiljöenheten

Tjänsteutlåtande
Dnr SÖD 2025/13

2025-04-17
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Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en mindre isbana anläggs i Lumaområdet i Hammarby 
Sjöstad. Stadsdelsnämnden  beslutade vid nämndsammanträdet den 
20 februari 2025 att ge förvaltningen i uppdrag att bereda 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas som bilaga till 
tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att en mindre isbana anläggs i  
Hammarby Sjöstad, förslagsvis i Lumaområdet. Förslaget innebär 
att en mindre isbana med en låg träsarg anläggs som framförallt 
barnfamiljer och barn kan använda. Förslagsställaren menar att en 
isbana i området kan uppmuntra till andra vinteraktiviteter än 
pulkaåkning vilket kan leda till att området blir ännu livfullare och 
trevligare än idag. 
 
Vid kontakt med förslagsställaren har det framkommit att det skulle 
vara önskvärt om isbanan placeras inom den del av Lumaparken 
som ligger söder om Tvärbanan. Det är enligt förslagsställaren 
också önskvärt att isbanan är konstfrusen så att den är åkbar även då 
det inte råder frostgrader. I kartan nedan anges inom vilket område i 
Lumaparken en konstfrusen isbana föreslås anläggas.  
 

 
I karta ovan markeras med röd linje det område inom vilket en isbana föreslås 
anläggas.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöenheten inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 12 maj 2025. 
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Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla möjligheterna till vinteraktiviteter i Hammarby Sjöstad. 
 
I Hammarby Sjöstad saknas idag en isbana att åka skridskor på. 
Tidigare har bollplanen i Anders Franzéns park spolats till isbana 
men det fick upphöra på grund av att spolslangen fick dras över en 
körbana. Förvaltningen har även under åren 2015-2018 på försök 
anlagts en liten isbana i form av en träkonstruktion med sarg på den 
plats där förslagsställaren önskar att en isbana ska anläggas. 
Konstruktionen byggdes upp inför varje vintersäsong och plockades 
sedan ned efter vintersäsongen. På grund av att det var svårt att få 
till en bra is på ytan lades den ned efter vintersäsongen 2017/2018. 
 
Förvaltningen anser att det är motiverat att få till en isbana i 
Hammarby Sjöstad eftersom det saknas en sådan i stadsdelen. 
Förvaltningen bedömer att det inte är aktuellt att anlägga en 
konstfrusen isbana med tanke på att en sådan anläggning är mycket 
kostsam att anlägga och att underhålla. En mycket grov 
uppskattning är att kostnaden att anlägga en liten konstfrusen isbana 
uppgår till minst 1,5 – 2,0 mnkr. Ett annat alternativ är att hyra en 
isbana och då kan kostnaden uppgå till minst 0,5 mnkr per säsong.  
 
Förvaltningen bedömer att det finns mer angelägna behov i 
stadsdelsområdets parker än att anlägga en konstfrusen isbana, 
såsom upprustning av trappanläggningar, plantering av träd som 
dött och upprustning av lekplatser. Förvaltningen anser mot 
bakgrund av ovannämnda att en naturisbana, som kan anläggas då 
det råder frostgrader under en längre period vore lämpligt att 
anlägga på lämplig plats i området.  
 
Förvaltningen har identifierat en lämplig plats för en isbana i 
närheten av Lumaorådet.  I Bröderna Hedlunds Park, mellan 
Heliosgången och Förskeppsgatan, finns en grusyta som enligt 
förvaltningen har goda förutsättningar att kunna spolas till isbana 
vintertid då det bland annat finns en spolpost i närheten varifrån 
man kan hämta vatten. Platsen ligger dessutom relativt centralt i den 
västra delen av Hammarby Sjöstad vilket gör att den är nåbar för 
många. I kartan nedan markeras den aktuella ytan.  
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I kartan ovan markeras med röd linje den aktuella ytan i Bröderna Hedlunds Park 
som enligt förvaltningen skulle kunna spolas till isbana vintertid. 
 
Den aktuella ytan har måtten 14 x 12 meter vilket motsvarar cirka 
170 kvadratmeter.   
 

 
Bilden visar den grusyta i Bröderna Hedlunds Park som enligt förvaltningen 
skulle kunna spolas till isbana vintertid. 
 
Förvaltningen har för avsikt att på prov spola ovannämnda yta till 
isbana under vintersäsongen 2025/2026 om de rätta 
temperaturförutsättningarna finns. Om det visar sig att spolingen av 
ytan ger ett gott resultat och att isbanan tas emot positivt av 
användare och invånare i övrigt kan en isbana anläggas vid platsen 
nästföljande år. Förvaltningen uppskattar kostnaden att anlägga en 
isbana vid platsen till cirka 15 000 – 20 000 kronor per säsong. 
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Förvaltningen anser inte att en träsarg är nödvändig att anlägga runt 
isbanan, vilket förslås i förslaget, då det är förenat med kostnader i 
form av konstruktion och underhåll. Förvaltningen planerar däremot 
att placera ut ett par bänkar vid platsen där man kan vila sig och 
byta om.  

Barnrättsanalys 
Förvaltningen uppfattar inte att medborgarförslaget har några 
direkta kopplingar till barnkonventionen men att förbättrade 
möjligheter till att kunna åka skridskor är positivt för flertalet och  
därmed också för barn.  

Jämställdhetsanalys 
Förvaltningen bedömer att medborgarförslaget är könsneutralt och 
därför görs ingen vidare jämställdhetsanalys. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren 
 
Alexandra Wynn  Esther Östin 
Stadsdelsdirektör  Enhetschef  
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms  
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Medborgarförslaget. 
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